
FN-forbundets bestyrelsesmøde den 18. september 2023 
Til stede: Jens Wandel, Finn Reske-Nielsen, Jørgen Estrup, Kim Frederichsen, Lena Jørgensen, Rita Offersen, 
Holger Hansen, Kristine Amalie Rostgård, Ole Olsen, Christian Juhl, Victoria Davidsen 

Ikke til stede: Irina Bjørnø, Karin Munkholm, Anne Sophie Callesen 

Fra sekretariatet: Torleif Jonasson, Mille Gydahl-Jensen (referent) 

1. Formalia og organisatorisk 

1.a Referat fra bestyrelsesmøde den 8. juni blev godkendt. Vedrørende repræsentationslisten skal Jørgen 

slettes fra Dansk-Russisk forening, så det kun står Kristine Amalie.  

1.b Vedrørende posten som hovedkasserer var opgavebeskrivelsen udsendt som bilag til mødet. Ingen 

kommentarer og ingen har meldt sig. Forpersonen foreslog, at der bør overvejes en opblødning af 

vedtægterne, der muliggør en mere fleksibel sammensætning af forretningsudvalget, så posten kan blive besat.  

 1.c Mailadresser til bestyrelsen: De bestyrelsesmedlemmer, der ønsker en FN-forbunds email-adresse, skal 

sende besked til sekretariatet inden næste bestyrelsesmøde. Formatet er fornavnefternavn@fnforbundet.dk  

Ligeledes bedes bestyrelsesmedlemmer, der ønsker visitkort, give besked inden næste møde. Formatet for 

visitkort er vist til sidst i referatet, og ved tilbagemelding skal angives det navn, der skal skrives på kortet, 

privatnummer (hvis man ønsker det på kortet), og den mailadresse man vil have påført (privat eller ny FN-

forbunds mail). 

1.d FN-forbundets gældende Code of Conduct er vedtaget af bestyrelsen den 10. februar 2022 og gælder for 

alle organisationens medlemmer, udvalg, kredse, bestyrelse samt arbejdsplads. 

Diskussionen endte med ønske om udpegning af to egnede bestyrelsesmedlemmer, der skal være uvildige, som 

man kan henvende sig til. Ordlyden i Code of Conduct skal være klar i tale og nem at forstå. Hvis der er forslag 

til ordrette forbedringer, bedes de sendt til Jens, som vil opdatere papiret inden næste bestyrelsesmøde. 

2. Økonomi 

2.a Økonomistatus var sendt som bilag forud for mødet. Der er ikke ændringer sket fra sidst andet end de 

forventede udgifter og indtægter. Der er formodning om, at regnskabet vil komme til at se bedre ud end 

budgetteret, men der er stadig et strukturelt underskud. Som det ser ud nu, er statstilskuddet sikret frem til 

2025. I diskussionen blev ønsket besparelser og øgede indtægter. Projektudvalget har brug for at blive styrket – 

både med hensyn til kræfter i udvalget, men også en gentænkning i forhold til fondssøgninger. 

I forbindelse med administrative udgifter orienterede forpersonen om, at arbejdes på et billigere 

statsautoriseret revisorfirma – og at der desuden arbejdes på et billigere lejemål for sekretariatet. Forperson og 

sekretariat er i dialog med et kontorfællesskab med andre civilsamfundsorganisationer. Der ser ud til at ville 

være en økonomisk besparelse samtidig med bedre mulighed for booking af mødefaciliteter. 

2.b Ny statsautoriseret revisor 

Det har længe været undersøgt om det er muligt at finde et billigere statsautoriseret revisionsfirma, og det 

synes nu at være lykkedes. For at en besparelse kan ske allerede fra 2024 indvilgede bestyrelsen i, at man på 

næste møde kunne tage en bestyrelsesbeslutning om dette - selvom vedtægterne formelt angiver, at det skal 

ske på et landsmøde. 

3. Opfølgning handlingsplan og strategier 

3.a Strategiseminar 

I august blev der afholdt kredsweekend. En af tilbagemeldingerne herfra var et ønske om at mødes på tværs 

sammen med også bestyrelse, udvalg og sekretariat, for at blive enige om mere substans, bland andet med 
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fokus på FN’s kommende ’Summit of the Future’ og de nyeste policy briefs i forbindelse med ’Our Common 

Agenda’, samt en bedre koordinering på tværs af organisationen. Her kan det norske FN-forbunds nye strategi 

være en inspiration (vedlagt). 

Der blev foreslået en weekend i januar, så der er tid til at påvirke arbejdsplaner og strategi inden landsmødet. 

Et mindre udvalg vil kigge på indhold for en sådan weekend, og hvad det forventede resultat skal være. 

Interesserede bestyrelsesmedlemmer bedes kontakt Jens for at indgå i udvalget. Når det er på plads, skal der 

kigges på finansiering for weekenden. 

4. Status, igangværende og kommende aktiviteter samt indstillinger 

4.a Tilbagemelding på deltagelse i Radikales landsmøde 

Forpersonen rapporterede tilbage fra deltagelse i Radikale Venstre landsmøde, som var en god oplevelse med 

samtale med blandt andet med forskellige politikkere og Georgiens ambassadør. Der var et godt internationalt 

perspektiv om end det i højere grad handlede om EU end FN – grundet forekommende EU-valg.  

Foruden direkte deltagelse i mødet var Fynkredsen til stede i forhallen med oplysningsbod. Der planlægges 

deltagelse på andre politiske landsmøder også. FN-forbundet plejer, oftest via kredsene, at deltage på de 

politiske landsmøder, hvor vi er velkomne.   

4.b Oversigt over aktiviteter siden sidste bestyrelsesmøde udsendt som bilag forud for mødet. 

4.c Oversigt over aktiviteter 2023-2024 

Oversigt, udsendt forud for mødet, viser blandt andet de FN-dage, som udvalgene har valgt at prioritere deres 

arbejde omkring. Andre større arrangementer og projekter er også markeret, så oversigten er ikke komplet 

med samtlige aktiviteter. Oversigten skal bl.a. bruges koordinerende, så der ikke planlægges arrangementer 

samtidig. 

Den 24. oktober afholder FN-forbundet og Folketingsgruppen den årlige ungekonference på Christiansborg. 

Temaet er AI og digitalisering. Menneskerettighedsudvalget arbejder stadig på en fejring af 75-året for MR-

deklarationen den 10. december. Husk at det er muligt at indstille kandidater til Rådet for 

Menneskerettigheders årlige pris. 

5. Eventuelt 

Den 29. august havde vennekredsen onlinemøde med Martin Hermann Bille, der fortalte om sit indtryk og en 

status nu hvor hans ambassadørfunktion ophører. Den 25. oktober har vennekredsen møde med Carsten Staur 

om OECD’s DAC-komite, hvor bestyrelsen også bliver inviteret. Københavnskredsen planlægger også noget i 

forbindelse med Menneskerettighedsdagen og leder efter gratis lokale. Opfordring til at undersøge biblioteker 

og kulturhuse. Opfordring til at flere melder deres arbejdskraft i især projektudvalget, men også 

bæredygtighedsudvalget. 

6. Bilag, format for visitkort: 

 


